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Plesová sezóna

Zastupitelstvo obce
8. zasedání Zastupitelstva obce Střelice se

konalo 18. prosince 2003 za účasti 11 členů ZO.
Zahájil je starosta Mgr. Mareš v 19:00 hodin a
seznámil přítomné s programem jednání. Jako
ověřovatelé zápisu byli zvoleni pan Miroslav Göth
a pan Patrik Smutný. Do návrhové komise byly
zvoleny paní Petra Vidláková a paní Zuzana
Hloušková. Pan Patrik Smutný seznámil
s plněním usnesení ze 7. zasedání ZO, v němž
bylo uloženo Radě obce připravit výběrové řízení
na pronájem restaurace U nádraží, připravit
změnu úrokové sazby na půjčky z FRB a zadat
výběrové řízení na rekonstrukci základní školy -
- všechny tyto úkoly byly splněny. Dále měla
Rada obce za úkol prověřit dopravní řešení
v lokalitě Cihelna, výjezd na ulici Ant. Smutného
- tento úkol trvá. Místostarosta RNDr. Luděk
Sklenář podal zprávu o činnosti Rady obce
v období od 7. zasedání Zastupitelstva
do dnešního dne. Rada zasedala celkem 2x,
1.12. a 15.12.2003. Zpráva byla vzata
bez připomínek na vědomí. Mgr. Mareš seznámil
s návrhem rozpočtu na rok 2004. Návrh byl
vyvěšen na úřední tabuli a všichni členové ZO
s ním byli s předstihem seznámeni.
Po připomínkách jsou dodatečně navrženy
drobné změny. Rozpočet je vyrovnaný, příjmy
i výdaje činí 40.668.000,- Kč. Byl členy ZO
schválen. V dalším bodě starosta informoval
o tom, že o půjčku z FRB si zažádali pan
Rostislav Gregr a pan Jan Dlapka. Oběma
žadatelům bylo poskytnutí půjček schváleno.
Starosta také předložil k projednání úkol
z minulého zasedání zastupitelstva týkající se
snížení úrokové sazby na půjčky z FRB. Jedná
se o dodatek č. 1 k vyhlášce č. 1/2002, RO
navrhuje snížit úrokovou sazbu na 2%, členové
zastupitelstva tento návrh schválili. Dále starosta
informoval o žádosti manželů Šmidtových ve věci
odprodeje obecních pozemků p.č. 472, 473 a
474. Jedná se o pozemky, na nichž je i vodojem,
pozemky přiléhají k lokalitě Žleby. V letošním roce
již jednou zastupitelstvo prodej neschválilo jiným
žadatelům vzhledem k tomu, že ve Žlebech se
uvažuje o zástavbě a obec by potom musela
pozemky kupovat zpět např. na komunikace.
ZO prodej neschválilo.

Místostarosta seznámil se zadáním změny
č. III územního plánu sídelního celku Střelice.
Hlavním důvodem je rozšíření ploch bydlení, a to
rozšíření obytné zástavby západním směrem,
stavba jednoho rodinného domu ve středu obce
místo veřejné zeleně a propojení fotbalového
areálu s hlavní silnicí cestou pro pěší, výstavba
rodinných domů v severní části obce v ulici
Jaroslava Svobody, dostavba rodinných domů
na východním okraji obce v ulici Pod Lesem,
rozšíření zástavby v lokalitě Nivky jižním směrem
a naposledy stavba jednoho rodinného domu
v jižní části Vršovic. Přítomní č lenové
zastupitelstva se změnou ÚP souhlasili. Dále
RNDr. Sklenář informoval o provedení nutných

víceprací na opravách komunikací v lokalitě Trpín
v celkové částce 183.634,- Kč. Zastupitelstvo
vyslovilo souhlas s proplacením. Podobná
situace nastala i při opravě komunikací na Malé
stránce. Místostarosta vysvětlil, že vícepráce zde
spočívaly hlavně v tom, že byla nutná výměna
podloží a s ní souvisí zvýšená spotřeba štěrku.
Jedná se o částku 297.007,- Kč, také s jejím
proplacením zastupitelé souhlasili.

V různém se řešily tyto body:
a) Dokončení vodovodu v obci - místostarosta

seznámil s tím, že zástupci obce žádají
Ministerstvo zemědělství o dotaci na akci
„Dokončení vodovodu v obci Střelice“. Žádost je
zpracována a po nabytí právní moci územního
rozhodnutí bude oficiálně podána. Jedná se
o výstavbu vodovodních řadů v ul. Brněnské,
Za Humny, Ve Dvoře, Nebovidské, V Uličce,
J. Svobody a později i v nově budované lokalitě
výstavby rodinných domků za Vršovicemi
v hodnotě asi 3,2 mil. Kč se 60 - 80% dotace
od Mze. ZO odsouhlasilo realizaci tohoto záměru
v letech 2004 až 2005.

b) RNDr. Sklenář se zúčastnil mezinárodní
konference Partnerství pro Evropu obyvatel
v Miláně, kde jsme získali kontakty pro spolupráci
s partnery v Itálii. V lednu má být schůzka v Brně
k vypracování projektu dle pokynů EU pro dotaci
50 % nákladů, v březnu pozvání do Brna
k prvnímu jednání s partnery z Itálie.

c) Noční spoj Ostopovice - Střelice jako
nadstandard v systému IDS. Společnost Kordis,
a.s. nám zaslala cenovou nabídku na noční spoj,
který by odjížděl z Brna po půlnoci. Jsou možné
dvě varianty - víkendové dny (pá, so, ne) za cenu
22.700,- Kč a pokud by spoj jezdil každý den,
byla by cena 50.300,- Kč. Starosta navrhuje
zkusit víkendové dny, což bylo schváleno.

d) Uzavření smluv č. 1, 2 a 3 o výstavbě
bytových domů v ulici Ant. Smutného. Ing. Fučík
vysvětlil, že důvod, proč byly smlouvy sepsány
je ten, aby rozestavěné bytové jednotky a
společné části domu byly zapsány do katastru
nemovitostí a na základě toho mohlo být
zajištěno financování předmětné stavby pro příští
rok a to i formou investičního úvěru. Smluvní
strany jsou Obec Střelice, Bytové družstvo a
Stavos Brno. ZO souhlasí s uzavřením smluv.

e) Místostarosta seznámil a členové ZO projevili
souhlas s rozpočtovým opatřením č. V/03. Příjmy
se zvýšily o 810,8 tis. Kč, financování z vlastních
zdrojů je zvýšené o 94,8 tis. Kč a výdaje se zvýšily
o 905,6 tis. Kč, což znamená, že po úpravách činí
rozpočet pro rok 2003 na straně příjmů i výdajů
69.972,1 tis. Kč.

f) Starosta informoval zastupitele o nákladech
na svoz netříděného odpadu a o tom, že je třeba
dle skutečných nákladů stanovit poplatek
pro letošní rok. Celkové náklady letos činily
1.022.890,10 Kč, tj. 401,- Kč na obyvatele.
V příštím roce se navíc zvedne se vstupem
do EU daň z přidané hodnoty, proto RO navrhuje
zvýšit částku pro občany na 400,- Kč ročně.
Byl vypracován dodatek č. 1 k vyhlášce
č. 06/2002 o místním poplatku za provoz systému
shromažďování, sběru, přepravy, třídění a
odstraňování komunálních odpadů, který zastu-
pitelstvo schválilo.

V diskusi občanů měla připomínky paní Halmová
na nedostatečnou údržbu schodů u závor -
- místostarosta slíbil nápravu, dále k tomu, že voda
z polí za bytovkou jim teče do sklepů. Místostarosta
vysvětlil, že se jedná o pozemky soukromé,
které má v nájmu ZEVO, obec na ně nemůže
vstupovat, ale upozorníme na tuto situaci ZEVO
Střelice, a. s. Následně si paní Halmová stěžovala
na firmu stavějící bytový dům, na složený materiál
k jeho stavbě a zaparkovaná auta, která jim brání
ve výjezdu z garáží a ulice. RNDr. Sklenář požádal,
aby měli obyvatelé bytovek strpení, než se nový
bytový dům postaví a pokud nastanou nějaké
problémy, ať ho na ně ihned upozorní telefonicky.
Vždy jsme se snažili problémy obratem řešit.
Ing. Novák připomněl znovu vyčištění vpustí
u garáží Pod Lesem a požádal, aby se v budoucnu
tento problém řešil. Pan Antoš se zeptal,
zda pojedou ivančické autobusy a zda budou jezdit
také v sobotu. Starosta slíbil, že odpověď zjistí,
autobusy jsou uvedeny na internetu, do Ivančic
zřejmě nepojedou. Návrh usnesení 8. zasedání
Zastupitelstva obce přečetla paní Zuzana
Hloušková a členové ZO ho schválili. Starosta obce
poděkoval přítomným za účast, popřál všem
příjemné prožití vánočních svátků a ukončil
zasedání ve 20:50 hodin.

Zapsala: Ivana Pešková

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala celkem

dvakrát, a sice na 28. a 29. zasedání.
Projednávala a řešila následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 2 (únor) 2004,
• ve spolupráci se stavební komisí opět řešila
řadu žádostí ke stavebním aktivitám našich
občanů,

• proběhla kontrola stavby bytového domu
pracovníky Státního fondu rozvoje bydlení
v Olomouci; bylo podrobně zkontrolováno
čerpání financí z čerpacího účtu pro dotace;
kontroloři si prohlédli stavbu, zkontrolovali
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stavební deníky; kontroloři konstatovali
v protokolu, že je vše v pořádku,

• proběhl čtvrtý kontrolní den na stavbě DPS,
přízemí je postaveno, pracuje se na stropu,
nyní však kvůli zimnímu počasí jsou práce
na stavbě omezeny,

• ČOV: proběhl 28. kontrolní den; práce
pokračují i nyní od 5. ledna samozřejmě podle
velikosti mrazů, hloubí se výkopy
pro propojovací vedení mezi objekty ČOV;
opět na stavbu vnikli zloději a odcizili nástroje
i zařízení v provozní budově za desítky tisíc
korun; dodavatel stavby si zajistí profesionální
ostrahu celého areálu a obec již nyní
ve spolupráci s budoucím provozovatelem
podnikne kroky k zajištění ostrahy ČOV,

• dále byl na kontrolním dnu stanoven přesný
harmonogram prací na dokončení díla a
konstatovalo se, že nejpozdější termín
kolaudování a uvedení ČOV do zkušebního
provozu je 31.3.2004; pokud by se toto kvůli
případným silným mrazům nepodařilo,
bylo by nutno požádat SFŽP o odklad a
prodloužení termínu dokončení ČOV;
doufejme, že k tomu nedojde,

• pro dokončenou komunikaci na ul. Malá Stránka
žádáme o kolaudaci; kolaudace se provede
po zhotovení geometrického zaměření,

• zadání III. změny územního bylo schváleno
ZO v prosinci a nyní je třeba co nejrychleji
tuto změnu dokonč it ve formě tzv.
schváleného návrhu,

• konečný návrh zněn č. II ÚPN SÚ Střelice
je již téměř připraven a bude předložen
ZO ke schválení 5. února,

• RO odpovídala na řadu písemných dotazů
ohledně poptávky po pozemcích na výstavbu
rodinných domků v naší obci,

• dopravní systém IDS se po hektickém
zavedení zabíhá: budeme zj išťovat,
jak je využíván noční autobus (pá, so, ne)
v 0:20 z Brna-Osové ul. k nám; dále
se podař i lo z podnětu vedení naší ZŠ
ve spolupráci s okolními obcemi prosadit
změnu ve spojích autobusů IDS 403 a 404
tak,  aby žáci  z okolních obcí mohl i
v pořádku a rozumě dojet ráno do školy a
rovněž i po vyučování zpět domů; dále je
na těsno zajištěno propojení ranního
autobusu 404 na autobus ze Silůvek
do Ivanč ic  ( ten je j iž  mimo IDS)
pro cestující do Ivančických škol a dalších
zařízení, o zlepšení spojení zpět probíhají
jednání; konečně je v jednání a je podána
žádost o úpravu nebo přidání spoje na lince
404 ve směru do Brna, který by v čase
kolem 14:30 zastavil u ÚSP a mohl by mít
rovněž návaznost na směr od Ivančic;

• proběhlo výběrové řízení na pronájem
restaurace „U nádraží“, přihlásili se dva
zájemci, podmínky splnil jeden; jde o pana
Krajíčka, majitele restaurace „U Kukačky“;
nyní se s ním sepisuje pronájemní smlouva;
je snaha toto zařízení udržet jako restauraci,
ale objekt bude vyžadovat větší investice,

• sepisuje se rovněž smlouva s paní Vitézovou
z Brna pro prodej hraček a dětského textilu
v prostorách bývalého stavebního úřadu;
p. Koutník z Holubic od záměru pronájmu
pro sázkovou kancelář Tipsportu upustil,

• k žádosti naší obce o dotaci na akci
„Dokončení vodovodu v Obci Střelice“ je třeba
dodat ještě platné územní rozhodnutí, bude
to v půli února,

• pro mezinárodní spolupráci v rámci programu
Partnerství pro Evropu obyvatel se začíná
organizovat příprava na jednání s partnery
z Itálie a celkový postup organizování
výměnných akcí,

• Pozemkový úřad vydal konečné rozhodnutí
ve věci vlastnictví p. Huberta Deyma,
který dostane zpět pozemky na našem
katastru v lokalitě na Myslivně a lesů směrem
k Anenskému mlýnu až k Bobravě,

• ve věci požadavku občanů z Nebovidské ul.
ohledně zdejší kanalizace byla písemně
požádána firma VAS, a.s., která tuto
kanalizaci provozuje, a byla přislíbena její
kontrola a výškové proměření,

• s firmou Rethmann-Jeřala se upřesňují
termíny jarního svozu nebezpečného a
velkoobjemového odpadu a v návaznosti
na tyto termíny se bude domlouvat i sběr
železného šrotu a jarní úklid; vše bude včas
oznámeno,

• paní Ing. Eva Kupská nabídla obci k odprodeji
pozemek p.č. 361/2; jedná se o část cesty
mezi obchodním domem SATOV a
Keprtovými; schválení odkupu pozemku obcí
bude předmětem jednání ZO č. 9,

• firmě Betop bylo schváleno vyrobení
obkladových desek na opravu obložení jižní
strany Obecního domu ve Střelicích směrem
k poště; nezodpovědní řidiči při parkování
v těchto místech poškodili některé z desek,
takže je třeba je vyměnit; aby nedocházelo
k dalšímu poškozování, bylo dohodnuto
na parkovacích místech zřídit zábrany,

• bylo dohodnuto umístit po obci na vhodných
místech (zdravotní středisko, obchodní dům,
o obecního domu aj. ...) lavičky pro posedění
a odpočinek, celkem asi 10 kusů, jejich výroba
již byla zadána,

• proběhla průběžná inventarizace majetku
obce za rok 2003, nebyly zjištěny nedostatky.

RNDr. Luděk Sklenář, místostarosta

Fond rozvoje bydlení
Obec Střelice má zřízen účelový peněžní zdroj

s názvem fond rozvoje bydlení. Jeho cílem je
poskytnout občanům půjčky k úhradě nákladů
na opravy a modernizaci bytového fondu
na katastrálním území Střelice. Dotační tituly jsou
následující: obnova střechy a střešní krytiny,
obnova fasády, zateplení domu, dodatečná
izolace proti vlhkosti, rekonstrukce vodo-
instalace, rekonstrukce elektroinstalace,
rekonstrukce otopného systému, půdní vestavba
a stavba s podmínkou získání nové bytové
jednotky. Výška úvěru se pohybuje
od 30.000,- Kč do 100.000,- Kč. Většinu
dotačních titulů je možno spojovat (kromě obnovy
fasády a zateplení domu). Úrok činí 2% a půjčka
musí být splacena do pěti let.

V současné době je na účtu fondu rozvoje
bydlení téměř 1,5 milionu korun. Žádosti je třeba
podávat do 31. května a do 30. listopadu.
K žádosti je nutno přiložit jméno žadatele,
adresu jeho bydliště a adresu zaměstnavatele.
Je třeba mít dva ručitele. Žadatel musí být
majitelem předmětné budovy nebo stavby a
na stavbu nebo budovu je třeba mít stavební
povolení. Další detaily (úplné znění vyhlášky
o fondu rozvoje bydlení) zájemcům předložíme
na obecním úřadě.

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce

Finanční poradce

Hlavní změny daní od 1.1.2004
pro zaměstnance

Zákon č. 438/2003 Sb. v oblasti příjmů ze závislé
činnosti (zaměstnanci) přináší tyto nejdůležitější
změny: Nezdanitelná částka na vyživované dítě se
zvyšuje na 25560 Kč ročně, tj. z 1960 Kč
na 2130 Kč, je-li vyživované dítě držitelem průkazky
ZTP-P, zvyšuje se tato nezdanitelná částka
na dvojnásobek, tj. na 4260 Kč (ročně 51120 Kč).
Pokud u zaměstnavatele, u kterého zaměstnanec
nemá předloženo daňové prohlášení, úhrn hrubého
zdanitelného příjmu (mzdy) nepřesáhne v měsíci
5000 Kč, srazí se ze mzdy konečná srážková daň
zvláštní sazbou 15%. Změna počínaje rokem 2004
spočívá ve zvýšení hranice pro srážkovou daň
z dosavadních 3000 Kč na 5000 Kč. Uplatní se
především při dalších pracovních vztazích u jiného
zaměstnavatele, u dohod mimo pracovní poměr.

Zvýšení minimální mzdy
Na základě Nařízení vlády č. 463/2003 Sb. se

od 1. ledna 2004 stanovuje měsíční výše
minimální mzdy na 6700,- Kč a minimální
hodinová mzda na 39,60 Kč.

Zdravotní pojistné pro OSVČ
Minimální vyměřovací základ OSVČ se od ledna

2004 nebude odvozovat od minimální mzdy,
ale z 50% průměrné měsíční mzdy v národním
hospodářství za kalendářní rok, který o dva roky
předchází roku, pro který je vyměřovací základ
stanovován. Výši průměrné mzdy za kalendářní
rok vyhlašuje na základě údajů Českého
statistického úřadu Ministerstvo zdravotnictví.
Průměrná mzda v roce 2002 byla rovna částce
15857 Kč. Minimální měsíční vyměřovací základ
OSVČ pro měsíce roku 2004 tak činí 7928,50 Kč,
z toho minimální měsíční pojistné (jako 13,5%)
představuje po zaokrouhlení 1071 Kč.

Reakce na Komentáře
Kdo z občanů sleduje pravidelně střelické

WWW stránky a v nich rubriku „Komentáře“, jistě
bude obeznámen s posledním nehezkým
vývojem této rubriky. Tato služba byla občanům
zavedena k tomu, aby zde vyjádřili kultivovanou
formou (jak to odpovídá člověku rodu „Homo
Sapiens Sapiens“) své názory, podněty a
připomínky k životu v naší obci. Radnice se
potom snaží odpovědně na tyto připomínky
reagovat a odpovědět. Bohužel se diskuse zde
rozvinutá zvrhla natolik, že se Rada obce Střelice
na svém 29. zasedání dne 19.1.2004 stavem
věcí zabývala a pokusila se nastalou situaci řešit
tak, že komentáře, které budou vulgární,
nesmyslné a nebo budou obsahovat urážlivé
výroky o druhých osobách, nebudou sice
vymazány, ale nebudou zároveň zpřístupněny
veřejnosti. Reakce občanů je ovšem na toto
rozhodnutí negativní (zdá se, že mají jistou
pravdu v tom, že to zde zavání cenzurou),
takže jsme spolu se starostou obce dospěli
k názoru, že řešení problému předložíme
k rozhodnutí Zastupitelstvu obce Střelice
v nejbližším zasedání, nechť rozhodne,
zda komentáře ponechat či úplně zrušit, či nějak
filtrovat. Do té doby budou veškeré komentáře
plně zveřejňovány. Zároveň vypisujeme na toto
téma anketu na našich www stránkách.

RNDr. Luděk Sklenář, místostarosta
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Obec Střelice

Dodatek č. 1 k vyhlášce č. 06/2002

o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru,
přepravy, třídění a odstraňování komunálních odpadů

Zastupitelstvo obce Střelice schválilo na svém 8. zasedání dne 18. 12. 2003 v souladu s ustanovením
§ 10 a § 84, odst. 2, písm. i) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, v návaznosti na § 17
zákona č. 185/2001 Sb., o odpadech, v platném znění a v souladu s ustanovením § 1, písm. h) a § 14
zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, v platném znění, tento dodatek k obecně závazné
vyhlášce č. 06/2002 z 16. 12. 2002, jímž se mění následující ustanovení vyhlášky:

1. Čl. 5 zní:
Čl. 5

Sazby místního poplatku
1. Poplatek pro osoby uvedené v čl. 3, bod 1 a v čl. 3 bod 2 činí 400,- Kč ročně. Poplatek je

tvořen částkou ve smyslu ustanovení § 10b, odst. 3, písmeno a) zákona č. 565/1990 Sb., o místních
poplatcích, v platném znění, ve výši 250,- Kč a částkou stanovenou ve smyslu ustanovení § 10b,
odst. 3, písm. b) zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, v platném znění ve výši 150,- Kč.

2. Částka ve smyslu ustanovení § 10b, odst. 3, písm. b) zákona č. 565/1990 Sb., o místních
poplatcích, v platném znění, je stanovena na základě rozúčtování skutečných nákladů, které obec
Střelice vynaložila v předchozím roce na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu na osobu.
Vyúčtování je obsaženo v příloze č. 1, která je nedílnou součástí této vyhlášky.

2. Čl. 9, bod 1 zní:
1. Nebude-li poplatek zaplacen včas nebo ve správné výši, vyměří obec poplatek platebním

výměrem. Včas nezaplacený (neodvedený) poplatek nebo jeho neodvedenou část může obec
zvýšit až na trojnásobek*.

3. Příloha č. 1 zní:
Příloha č. 1 k obecně závazné vyhlášce obce Střelice č. 06/2002

Rozúčtování nákladů na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu:

Počet obyvatel v roce 2002 2547
Náklady na svoz netříděného komunálního odpadu 650478,- Kč/rok 2002
Náklady připadající na jednoho občana na rok 2002 255,- Kč/rok
Poměrná část nákladů použitá ke stanovení konečné výše poplatku PN*
PN = 150/255 x 100 = 58,82%

4. Ostatní ustanovení vyhlášky č. 06/2002 o místním poplatku za provoz systému shromažďování,
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů z 16. 12. 2002 zůstávají
beze změny.

5. Tento dodatek nabývá platnosti dnem vyhlášení a účinnosti dnem nabytí účinnosti zákona
č. 229/2003 Sb., kterým se mění zákon č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, a zákon
č. 129/ 2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění pozdějších předpisů, tj. k 1. 1. 2004.

            RNDr. Luděk Sklenář,                                            Mgr. Jindřich Mareš,
                   místostarosta                                                           starosta
* Na základě zákona č. 229/2003 Sb., kterým se mění zákon č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších

předpisů, a zákon č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění pozdějších předpisů.

Uzavírka silnice č. III/15270
Z pověření firmy IMOS Group žádáme

o úplnou uzavírku silnice č. III/15270 v průtahu
obcí Ostopovice v době asi od 1.3.2004
do 30.6.2004 pro veškerý provoz z důvodu
výstavby kanalizace z obce Troubsko.
V urč itých etapách bude povolen provoz
dopravní obsluhy a autobusů po místních
komunikacích. Objížďka bude obousměrně
vyznačena po objízdné trase z Brna
přes Bosonohy, Troubsko do Střelic nebo
ve směru od Moravan přes Nebovidy do Střelic.
Prosím Vás proto o potvrzení, že tuto
skutečnost berete na vědomí, popř. o vyjádření
k této uzavírce, abychom jím mohli doložit naši
žádost na odbor dopravy MěU ve Šlapanicích.
V př ípadě  nejasností můžete volat
na tel. č. 547217955 nebo mobil 604240841.

Ing. Vladimír Otevřel

Výzva maminkám nově

narozených občánků
Žádám maminky, jejichž dítě se narodilo

po 1.7.2003 nebo se narodí v nejbližších měsících
a které mají trvalý pobyt v naší obci, aby se dostavily
na zdejší matriku s rodným listem dítěte k jeho
přihlášení. Důvodem je to, že dříve jsme kopie
rodných listů dostávali přímo z místa narození
dítěte, v současnosti nastala vinou mezery v zákoně
situace, že hlášení o nově narozených dětech
nedostáváme a tím vznikají další problémy. Mimo
jiné to, že nevíme, koho pozvat na vítání občánků,
komu vyplatit finanční dary, neznáme skutečný
počet obyvatel apod.. Znovu proto vyzývám
maminky, aby nám údaje o svých nově narozených
dětech poskytly a zároveň věřím, že tento stav
je pouze dočasný a údaje nám opět brzo budou
sdělovány úřední cestou.

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce

Vánoční hra
Správné odpovědi a úspěšní řešitelé Vánoční hry.

I. kategorie
Nejhezčí obrázek nakreslil a vítězem se stal

Radek Daniš, krásné výkresy také odevzdali
Filip Žákovský a Honzík Švestka, všichni
ze II. třídy MŠ Střelice.

II. kategorie
Svatá Barborka vyhání dříví ze dvorka.

O svatém Mikuláši často snížek práší. Lucie noci
upije. O svaté Albíně schovej se do síně. Zelené
Vánoce, bílé Velikonoce. O Silvestru papeži,
snížek si již poleží. Na Nový rok o slepičí krok.
Mnoho sněhů v lednu, mnoho hřibů v srpnu.
Je-li teplo v lednu, sahá bída ke dnu.

Nejlépe úkol zpracovala a vítězkou se stala
Míša Urbanová. Správně řešily také Adélka
Kalvodová, Martina Novotná a Eliška Stehnová,
přísloví pěkně ilustrovali Michal Ferdus, Adriana
Soukalová, Lucie Pavlíková, Honza Sázavský a
Nicole Daňková.

III. kategorie
1. Zveřejněný úryvek pochází z Nového zákona,
Lukášova evangelia.
2. Ony dny se řadí do nultého roku.
3. Galilea, odkud se vydal Josef, je hornaté území
na severu Palestiny.
4. Celým světem je v té době míněno římské
impérium.
5. Tři králové se podle tradice jmenovali Kašpar,
Melichar a Baltazar. Kašpar přinesl Ježíškovi
kadidlo, Melichar zlato a Baltazar myrhu.
6. Slovo Vánoce vzniklo zkomolením německého
Wienachten - svatá noc.
7. Na myšlenku trojrozměrně zobrazit
betlémskou scénu přišel podle tradice kolem roku
1223 budoucí italský světec František z Assisi.
U nás se tento zvyk rozšíř i l v 17.století
v kostelích, v domácnostech pak v 18. a 19.
století. Jesličky tedy pochází z Itálie.
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Obec Střelice

Dodatek č. 1 k vyhlášce č. 1/2002

o vytvoření a použití účelových prostředků Fondu rozvoje bydlení
na území obce Střelice

Zastupitelstvo obce Střelice schválilo na svém 8. zasedání dne 18. 12. 2003 v souladu
s ustanovením § 10, § 35 a § 84, odst. 2, písm. i) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní
zřízení), v platném znění, tento dodatek k obecně závazné vyhlášce č. 1/2002 o vytvoření a použití
účelových prostředků Fondu rozvoje bydlení na území obce Střelice z 6. 6. 2002, jímž se mění
následující ustanovení vyhlášky:

1. Článek 3. zní:
Článek 3.

Výdaje FRB
Prostředky FRB je možno použít výhradně k:
a) poskytování půjček při úroku 2% ročně a lhůtě splatnosti 5 let ode dne čerpání půjčky
    podle pravidel stanovených touto vyhláškou,
b) na financování oprav a modernizaci vlastního bytového fondu obce s maximální výší 80%
   z celkového objemu prostředků poskytovaných ve formě státní půjčky.
Výdaji FRB jsou též úhrady poskytované peněžnímu ústavu za zřízení a vedení účtu a v nezbytném

rozsahu případné náklady výběrového řízení.

2. Článek 4. zní:
Článek 4.

Dotační tituly, termín splatnosti, termín splatnosti, stanovení úroku a maximální
hranice půjčky

1. Půjčku z FRB lze poskytnout v tomto rozsahu:
Poř. čís. Titul - účel investičního záměru Doba splatnosti Úrok v % Horní hranice úvěru
01 Obnova střechy, střešní krytina 5 let 2 50.000,- Kč
02 Obnova fasády 5 let 2 50.000,- Kč
03 Zateplení domu 5 let 2 50.000,- Kč
04 Dodatečná izolace proti vlhkosti 5 let 2 40.000,- Kč
05 Rekonstrukce vodoinstalace 5 let 2 30.000,- Kč
06 Rekonstrukce elektroinstalace 5 let 2 30.000,- Kč
07 Rekonstrukce otopného systému 5 let 2 50.000,- Kč
08 Půdní vestavba 5 let 2 80.000,- Kč
09 Stavba s podmínkou získání nové bytové jednotky 5 let 2 100.000,- Kč

2. Jednotlivé tituly půjček lze kumulovat s výjimkou titulu 02 a 03 současně; ty nemohou být
    poskytnuty na jeden objekt.
3. Půjčku na tentýž titul a obytný dům může majitel žádat podruhé až po uplynutí patnácti let.

3. Ostatní ustanovení vyhlášky 1/2000 o vytvoření a použití účelových prostředků Fondu
    rozvoje bydlení na území obce Střelice z 6. 6. 2002 zůstávají beze změny.

4. Tento dodatek nabývá platnosti dne 3. 1. 2004, tj. 15 dní po schválení jeho znění
    Zastupitelstvem obce Střelice.

            RNDr. Luděk Sklenář,                                            Mgr. Jindřich Mareš,
                   místostarosta                                                           starosta

8. První zmínka o vánočním stromku zdobeném
ovocem a sladkostmi pochází z roku 1570
z brémské kroniky. První doložený osvětlený
vánoční stromeček se rozzářil roku 1642
ve Štrasburku. U nás se stromeček rozšířil
až v 19. a na počátku 20. století.
9. Gloria in excelsis Deo , nápis, který drží v rukou
andělé vznášející se nad Betlémem, znamená
Sláva na výsostech Bohu.
10. Již od středověku se slušelo o Vánocích
obdarovat čeleď a blízké a potřebné lidi drobným
dárkem. Dárky pro děti se staly součástí Vánoc
až v 19. století.

V této těžké kategorii nejlépe obstála Daniela
Urbanová. Velmi dobře také řešili Ondřej Pavlík,
Gabriela Trnková a Terezka Martinů.

IV. kategorie
Advent
Byl a je dobou očekávání - původně očekávání

příchodu Spasitele na svět, proto ono latinské
„advent“, které znamená příchod. Jde
o přípravnou dobu na vánoční svátky, která se
ustálila na posledních čtyřech týdnech
před Štědrým dnem.

Roráty
Smysl adventní doby, totiž doby radostného

očekávání, vystihuje i zvyk slavit každý den
časně zrána mši svatou ke cti Panny Marie,
zvanou roráty. Název je odvozen ze vstupního
zpěvu „Rosu dejte, nebesa shůry“, latinsky
„Rorate coeli desuper“.

Adventní věnec
Strojení adventního věnce patří k relativně

mladým, zato velmi oblíbeným zvykům
předvánočního času. Kořeny tradice sahají
až do poloviny 19. století. Nejstarší písemně
doložená zpráva o adventním věnci pochází
z roku 1838. Teolog Johann Heinrich Wichern
tehdy nade dveře sirotčince, který spravoval,
pověsil na počátku adventu velký věnec vyřezaný
ze dřeva. Každý den na něj umístil jednu
zapálenou svíci. Pod věncem stála pokladnička,
do které mohli lidé házet vánoční milodary
pro opuštěné a osiřelé děti. Z Německa se zvyk
rozšířil do dalších krajů. Věnce se už nejen
vyřezávaly ze dřeva, ale zhotovovaly se také
ze zelených větviček jehličnanů. Živé adventní
věnce symbolizovaly věčný život, který věřícím
přislíbil Ježíš Kristus. Kruhový tvar věnce vyjadřuje
jednotu společenství lidí a Boha, plamen svíce
připomíná Krista jako světlo ozařující plamenem
lásky každého člověka. Protože adventní čas
začíná čtvrtou neděli před Vánocemi, ustálil se
počet svící na adventním věnci na čtyřech.

Jmelí
Této věčně zelené rostliny si povšimli již naši

předkové. Připadala jim tajemná - vždyť roste
vysoko v korunách stromů a její plody, bílé bobule,
se podobají perlám a dozrávají právě v prosinci.
A protože bylo tajemné, mělo mít i kouzelné
účinky. Věřilo se, že chrání před ohněm a
zavěšovalo se do domů, aby bránilo v přístupu
čarodějnicím a zlým duchům. Mělo přinášet štěstí
stejně jako podkova nebo čtyřlístek. O jmelí také
existuje mnoho legend. Podle jedné bylo kdysi
stromem, z jehož dřeva byl zhotoven kříž,
na kterém zemřel Kristus. Strom prý hanbou
seschl, aby se přeměnil v rostlinu, která zahrnuje
dobrem všechny, kteří pod ní projdou. Nosí prý
štěstí tomu, kdo je jím obdarován a nikoliv tomu,
kdo si jej koupí sám. Větvička jmelí by neměla
chybět o Vánocích v žádné domácnosti. Čím více

je na větvičce bílých bobulek, tím větší štěstí má
obyvatele domu čekat v novém roce. Z Anglie
pochází zvyk, že muž může políbit každou dívku
či ženu, kterou potká pod zavěšeným jmelím.
Za každý polibek se utrhne jedna bílá bobulka.
Poslední se má na jmelí nechat až do dalších
Vánoc, aby z domu neodešla láska.

Pro nepřesné odpovědi nevyhlašujeme v této
kategorii vítěze.

Vítězům byly předány ceny po ukončení
vánočních prázdnin a všichni ostatní úspěšní
řešitelé, kteří zde byli jmenováni, převzali
odměnu v témže termínu. Bylo velmi těžké vybrat
z velkého množství odpovědí ty nejlepší a tak
vy, kteří jste nevyhráli, zkuste štěstí příště! Děkuji
Obecnímu úřadu Střelice za finanční zajištění
cen, MŠ Střelice za účast v soutěži, řešitelům
za námahu a čas, který soutěži věnovali a všem
přeji hodně štěstí, zdraví a úspěchů v roce 2004.

Mgr. Eva Sázavská

Střelické muzeum
Po delší přestávce se opět uskuteční další

výstava o historickém vývoji domovní
zástavby  v  naší  obc i .  Zá jemci  o  tu to
problematiku budou seznámeni se stavební
bytovou č inností v letech 1921  - 1924,
tedy krátce po ukončení 1. světové války.
První rodinné domy v tomto období zahájily
výstavbu ce lé nové č tv r t i  dnes zvané
Vršovice. Další novostavby rodinných domků
dále zahušťují dosavadní zástavbu v staré
části obce. Bohatá byla také stavební činnost
při přístavbách různých staveb k bytovým
domům i jejich rekonstrukce. To vše mohou
návštěvníci shlédnout na výstavě, která bude
otevřena v neděli 22. února 2004 od 14:30
do 18:30 hodin ve výstavní  s íni
Střelického muzea. Všichni spoluobčané
jsou zváni.
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Zápis do 1. třídy
Ve čtvrtek 22. ledna 2004 proběhl na naší škole

zápis dětí do 1. třídy. Všichni budoucí prvňáčci
přišli svátečně oblečeni a naladěni v doprovodu
svých rodičů. Byly jsme překvapeny jejich
znalostmi a dovednostmi, které jsou určitě také
výsledkem výborné práce učitelek ve zdejší
mateřské škole. Na tvářích všech předškoláků
nebyly slzičky, ale úsměv a odvaha ukázat co
umějí. Už se na všechny v září moc těšíme!

M. Pernová a J. Svobodová

Poděkování
V předvánočním čase proběhla na Základní

škole Střelice sbírka na vánoční dárek pro děti
z Dětského domova v Brně na Hlinkách, kde jsou
umístěny děti do tří let věku. Vybráno bylo celkem
1450,- Kč. Podle přání vedení dětského domova,
jsme zakoupili pro děti hrací a polohovací míče.
Z pověření zaměstnanců dětského domova
děkuji všem žákům školy a ostatním, kteří
do sbírky přispěli.

Mgr. Eva Sázavská

Povídání o jazyku II.
Náš první prezident T. G. Masaryk prý říkal,

že člověk je tolikrát člověkem, kolik umí řečí.
Většina z nás je ráda, že je člověkem alespoň
jednou, neboť ovládá pouze svoji mateřštinu.
Základní škola se z žáků snažila a snaží i dnes
udělat nejméně dvojnásobného člověka, protože je
donutí povinně absolvovat nějaký cizí jazyk -
- před rokem 1990 to byla ruština, dnes mají děti
možnost si vybírat mezi angličtinou, němčinou,
francouzštinou, ale možná i španělštinou, italštinou
a ruštinou, jen je potřeba, aby existoval dostatek
učitelů, kteří jmenované řeči ovládají. Další
vzdělávání, např. na gymnáziu, pak ještě jeden
jazyk přidá. Mezi námi byli a jsou lidé, kteří se učí
jazyky snadněji a zvládnou jich několik, naopak
někteří jedinci se ve vyšším věku nejsou schopni
naučit vůbec žádný jazyk. Starosti s učením si
nedělají mnohé úplně malé děti, např. s tatínkem
Čechem mluví česky, s maminkou Němkou
německy, žijí-li navíc na jižním Slovensku, zvládnou
v mateřské škole slovenštinu a mezi kamarády
maďarštinu a bez nejmenších problémů přecházejí
z jazyka do jazyka.

Možná vás zajímá, kolikrát se asi teoreticky
můžete stát člověkem v případě, že byste zvládli
všechny jazyky světa. Odpověď není jednoduchá
ani přesná - asi třítisíckrát! Jazykovědci soudí,
že právě tolik prý existuje na světě jazyků. Přesný
počet nelze stanovit, protože v některých
případech nejde rozlišit, jedná-li se již o jazyk
nebo ještě o nářečí jazyka.

A ještě několik zajímavostí. Velmi přibližně
polovina lidstva má za mateřský jazyk jeden
z těchto pěti: angličtinu (tou se mluví nejen
v Británii, ale i v Irsku, Kanadě, USA, Austrálii,
na Novém Zélandě a v některých z bývalých
kolonií), čínštinu (jež je sice užívána zejména
v Číně, ale zkuste si najít, kolik je tam Číňanů,
podle mé deset let staré encyklopedie jich je víc
než 1,2 miliardy), ruštinu (i Rusů je pěkně vysoké
číslo), španělštinu (která má rodiště sice
ve Španělsku, ale s koloniální expanzí se rozšířila
např. do Střední a Jižní Ameriky, tj. do Mexika,
Guatemaly, Salvadoru, Nikaraguy, Kostariky,
Panamy, Kolumbie, Ekvádoru, Peru a Chile) a
hindštinu (jíž se mluví na části území Indie).

Naopak existuje řada jazyků, jejichž uživatele
byste málem spočítali na prstech svých rukou,
pokud by vám už nestačila jedna ruka, protože
řada jazyků i dnes vymírá. Jedná se zejména
o některé indiánské jazyky.
Často slýcháme, že čeština je malý jazyk. Je to

pravda? Řekl bych, že spíše ne, protože jazyků,
jimiž jako svou mateřštinou mluví více než sto
tisíc lidí, je na světě asi 70, ale těch, jimiž hovoří
více než milion, je asi 40 - a čeština mezi ně
patří (můžeme tedy hrdě prohlašovat, že ji lze
zahrnout mezi 1,3% velkých jazyků).

Jiné tvrzení zase říká, že dnes je
nejkulturnějším jazykem angličtina. Je tomu tak?
Možná ano, možná ne. Které jazyky jsou tedy
jazykovědci považovány za kulturní? Jsou to ty,
v nichž se tisknou alespoň nějaké knihy (mezi
první většinou patří náboženské texty,
např. křesťanská Bible). A takových jazyků je
na světě asi 1400, což není zrovna málo: zkuste
si představit knihovnu, v níž by bylo 1400 Biblí,
každá v jiném jazyce.

A co příště? Třebas kolik je potřeba znát
slovíček cizího jazyka, abychom se domluvili.
A ještě něco dalšího.

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce

Okénko pro seniory
Cesty za brněnskou kulturou jsou

pro staršího člověka ze Střelic obtížné: potmě
na vlak zvaný „šestka“, cesta z brněnského
nádraží do divadla (často v nepohodě),
po představení dlouhé čekání na noční vlak a
opět potmě z nádraží domů. Kdo už nejezdí
autem, raději to vzdává a pěstuje kulturu
televizní. To si před léty uvědomila paní Jarka
Holešovská a rozhodla se něco v tom udělat.
Začala objednávat hromadně vstupenky
v různých brněnských divadlech, zajistila
autobus a postupně  našla okruh těch,
kteří o divadelní zájezdy projevili zájem. Takže
během dvanácti let navštívili střeličtí - většinou
senioři - na 100 představení. Zhlédli takto celý
průřez repertoárů  brněnských divadel:
od českých oper jako Rusalka, Příhody lišky
Bystroušky, Prodaná nevěsta přes opery
italské (Aida, Traviata, Don Carlos), činohry,
jako kupř. Zkrocení zlé ženy, Sluha dvou pánů,
až po balety a operety. Pohodlně autobusem
před divadlo a ze stejného místa zpět domů.

Paní Holešovská dělá výběr zajímavých a
kvalitních představení, musí v divadle zamluvit
a vyzvednout vstupenky (zajišťuje pro nás pěkná
místa) a za pomoci týmu ochotných
spolupracovnic donést zájemcům domů. Vybrat
peníze, proplatit v divadle. Je to kus práce,
kterou dělá jen tak pro druhé - a to je dnes,
kdy mnozí myslí spíš na sebe a na své pohodlí,
velmi vzácné.

A nejenže jdeme takto pohodlně do divadla,
má to ještě jeden aspekt: ve Střelicích se málo
potkáváme, stále méně, lidé jsou stále víc
uzavřeni ve svém soukromí. To, že se
potkáme ve večerním a v krásném prostředí
divadla, o přestávce si popovídáme třeba
s těmi, které jsme už dlouho doma neviděli -
- to má taky svůj smysl.

Takže si můžeme jen přát, aby paní
Holešovské vydržela síla k této práci a
za všechno krásné, co jsme za ta léta viděli a
slyšeli, jí velice děkujeme.

Lída Marková

Výlet do předvánoční Vídně
Dne 6. 12. stejně jako roky předešlé, jsme jeli

opět na výlet do předvánoční Vídně,
organizovaný paní učitelkou Evou Sázavskou.
Již během cesty autobusem jsme měli možnost
se dozvědět leccos zajímavého, jak o historii
habsburské monarchie, tak o městu,
do něhož jsme směřovali. Návštěvu Vídně jsme
spojili s prohlídkou muzea, kde jsme shlédli
výstavu Egyptsko - orientální umění. Vystavené
předměty pochází z pyramid v Gíze, z Théb,
Memphisu a dalších oblastí. Paní Matušíková,
která s námi jela coby překladatelka,
nám bez jediného zaváhání tlumočila do češtiny
výklad průvodce. Určitě si zaslouží náš obdiv.
Celé odpoledne jsme strávili procházkami
adventně vyzdobenou Vídní. Procházeli jsme
kolem nádherných budov Hofburgu a na několik
málo minut jsme byli nahlédnout do chrámu
sv. Štěpána, kde jsme se schovali
před nepříznivým počasím. Měli jsme bohužel
tu možnost na našem výletě zažít všechny
rozmary počasí od deště, přes nepříjemný
studený vítr, ledové krupky, které nás šlehaly
do obličeje, až po blankytně modrou oblohu,
která se ukázala teprve, když se začínalo
stmívat. Navečer jsme dorazili k vídeňské radnici,
v níž jsou každoročně umístěny dětské dílny.
Zde si děti mohou vyrobit krásné dárky,
např. namalovat na sklo různé obrázky, vyrobit
si z malých květináčků postavičky nebo si upéci
nějaké cukroví..., ostatně to už jste se mohli
dočíst ve Střelickém zpravodaji v lednu 2001.
Ve třičtvrtě na pět, kdy jsme si dali sraz
pod Vánočním stromem, zahalila Vídeň tma.
Teprve ta nám ukázala krásu vánočně vyzdobené
a osvětlené, v gotickém slohu postavené, radnice
a jejího přilehlého parku. Protože ale teplota
nesahala ani k 5 stupňům, byli jsme už všichni
rádi, že co nevidět nastoupíme do teplého
autobusu. V něm mohli ti, kteří ještě nebyli
dostatečně unaveni, na zpáteční cestě zhlédnout
odpočinkový film. Výlet se nám jako pokaždé,
když jsme byli ve Vídni, vydařil a věřím, že příští
rok tomu nebude jinak.

Daniela Urbanová, VII. A

Vážený pane starosto
Dovolujeme si Vám poděkovat za spolupráci

a podporu celorepublikové charitativní akce
„Tříkrálová sbírka 2004“, která se konala
ve dnech 2. - 11. ledna 2004. Za pomoci
dobrovolníků byla ve Vaší obci vybrána částka
54097,50 Kč. Celkový výtěžek sbírky bude
použit na podporu zařízení Oblastní charity
Brno. Bližší informace o Tříkrálové sbírce a
zařízeních Oblastní charity Brno najdete
na www.charitabrno.cz.

Volejbal
Volejbalové smíšené družstvo ve složení

Hana Zadáková, Hana Šauerová, Mirek Driml,
Martin Sedláček, Igor Kupeček a Petr Fajmon
reprezentující TJ Sokol Střelice vyhrálo v sobotu
17.1.2003 kvalitně obsazený turnaj ve Žďáru
nad Sázavou. Základní pětičlennou skupinou
prošlo bez ztráty setu, v dramatickém
semifinálovém utkání s výborně hrající Bystřicí
hrálo 1:1. Do finále postoupilo díky příznivějšímu
počtu získaných bodů a nenechalo si ujít
celkové vítězství.
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Nové knihy v knihovně

Pro dospělé
Beletrie
L. Block Touha zemřít
O. Bouzek Poslední jelen
A. Campion Jako dým
I. Devátá Jen jednou mladá
E. Doyle Evelyn
V. Fischl Obžalovací spis
K. Hannah Andělské vodopády
K. Hannah Zpátky domů
K. Hannah Na mystickém jezeře
E. Heron Paradox
D. Hunt Přehmat
S. C. Modignani Tango
K. O´ Neal Psáno ve hvězdách
R. Parker Pistolníkova rapsodie
E. Peters Osudové tajemství
P. Shaw Orlí hnízdo
D. Smith Místo zvané domov
M. Večeřová Havajské prázdniny
Naučná
U. Bareiss Nápaditá úprava slavnostní tabule
W. Breuer Tajné příběhy II.světové války
W. Breuer Tajné mise II.světové války
W. Breuer Lsti a klamy II. světové války
A. Cibulka Nataša Gollová 2.
J. Ethel Nálet na Berlín
T. Feřtek S dětmi křížem krážem

po Čechách
A. Halada Na kole křížem krážem

po Čechách
D. H. Levy Encyklopedie vesmír
R. Messner Osudová hora
T. Panfil Evropská unie
J. Satinský Momentálně jsem mrtvý,

zavolejte později
W. Stichman Svět zvířat kolem nás
W. Stichman Velká encyklopedie zeměpisu

Dětská
Beletrie
M. Černík Knížka pro děti od dvou do pěti
J. Červenka Kos František a čepička Josefína
A. Horowitz Stormbreaker
J. Kožíšek Polámal se mraveneček
A. Lindgrenová Kalle Blomkvist zasahuje
A. Lindgrenová Detektiv Kalle má podezření
B. Mačingová Návrat pod Vrabčí skálu
L. Parthoens  Šmoulí divoch
Y. D. Peyo Šmoulí olympiáda
M. Tetourová Zvířátka a loupežníci
M. Wagnerová Proto!
Naučná
M. Neubacher Fesser 100 nápadů z papíru
T. Deary Děsivé dějiny - USA
T. Deary Děsivé dějiny - Strašná druhá

světová válka
T. Deary Děsivé dějiny - Mizerná první

světová válka
Jak kreslit a malovat

Zajímavost pro bystření mysli

Řešení hádanek z minulého čísla:
První příklad:
Takže na očíslování stránek od 1 do 9

potřebujeme 1 x 9 = 9 číslic; na očíslování stránek
10 až 99 potřebujeme 2 x 90 = 180 číslic;
na stránky od 100 po 999 potřebujeme
3 x 900 = 2700 číslic. Tedy na stránky od 1 do 999
potřebujeme celkem 9+180+2700 = 2889 číslic.
K dalšímu číslování nám zbývá 3389 - 2889 =
= 500 číslic, takže očíslujeme ještě dalších
500 : 4 = 125 stránek (čtyřciferná čísla stránek).
Celkem tedy bylo pomocí 3389 číslic očíslováno
1124 stránek Naučného slovníku.

Druhý příklad:
Situaci si znázorníme na obrázku:

Jde o úlohu o pohybu. Označme si čas,
za který oba ptáci současně chytí rybu
písmenem t. Známý je vzorec pro určení dráhy
u rovnoměrného přímočarého pohybu s = v.t,
kde v je rychlost v m za vteřinu, t je čas
ve vteřinách a s je dráha v metrech. Ze vzorce
lze vyjádřit rychlost odvozeným vzorcem v = s/t.

Rychlost v1 ptáka sedícího na vyšším kůlu je
v1 = √(22 + x2) / t, protože dráha je podle obrázku
a Pythagorovy věty rovna výrazu √(22 + x2).

Rychlost v2 druhého ptáka je obdobně rovna
v2 = √(12 + (10-x)2) / t. Rychlost v1 prvního ptáka
je dvakrát větší než rychlost v2 druhého ptáka.
Sestavíme tedy rovnici pro neznámou x,
která představuje určení hledaného místa
setkání obou ptáků s rybou:

√(22 + x2) / t = 2 . √(12 + (10-x)2) / t
Při řešení této rovnice nejprve celou rovnici

vynásobíme t a vykrátíme t na obou stranách
rovnice. Potom celou rovnici povýšíme
na druhou, abychom odstranili odmocninu a
rovnici upravíme do tvaru obecné kvadratické
rovnice a vyjde nám tento tvar:

3x2 - 80x + 400 = 0
Po vyřešení této rovnice známým vzorcem

x1,2 = (-b ± √(b2-4ac))/2a, kde a=3, b=-80 a
c=400, nám vyjde jedno řešení x1=20/3 a druhé
x2=20, ale to nelze, protože x nemůže být delší
než 10m. Takže ptáci se střetli ve vzdálenosti 6
a 2/3 m od vyššího ků lu. Úloha nebyla
jednoduchá.

Předkládáme Vám opět další tři zajímavé
hádanky. Obdobné úkoly bývají podle studentů
na Masarykově univerzitě u tzv. testů studijních
předpokladů. Otázky se snad mohou zdát lehké,
ale jednak jich je tam asi 80 a také jsou velmi
různorodého charakteru, takže zvládnout tento
test u přijímacího řízení není vůbec jednoduché.

1. Karel zakoupil malý fotoaparát za 500,- Kč.
Jana zakoupila stejný fotoaparát později
za 600,- Kč. Ještě později si opět stejný
fotoaparát koupil i Josef a zjistil, že jeho cena se
znovu zvedla o stejný počet procent,
o jaký vzrostla v době, když si fotoaparát koupila
Jana. Za kolik si fotoaparát pořídil Josef?

2. Otec Marka a Vlasty má 60 let. Vlastě je
nyní 22 let a Markovi 28 let. Za kolik let bude

jejich otci tolik let, co bude za tu dobu Vlastě a
Markovi dohromady?

3. A ještě něco navíc: Z Olomouce vyjel
trambus do Ostravy. O hodinu vyjel opačným
směrem osobní automobil z Ostravy
do Olomouce, který jel stejnou rychlostí jako
trambus. Které z těchto vozidel bude blíže k Brnu
ve chvíli, když se setkají?

Takže hodně úspěchů při řešení.

RNDr. Luděk Sklenář, místostarosta

Kam
Maškarní ostatky
Dne 20.2.2004 v 20 hodin se v sále Sokolovny
uskuteční Maškarní ostatky. Pořádá TJ Sokol.

Dětský maškarní karneval
Dne 21.2.2004 v 15 hodin se v sále Sokolovny
uskuteční Dětský maškarní karneval. Pořádá
TJ Sokol.

 

Převorská rezidence
Převorská rezidence se nacházela v místech

ulice Ve Dvoře a částečně ji tvořila ulice Brněnská
(dříve Horní). Dodnes stojí přízemní
hospodářské budovy adaptované převážně
na obytné domy, a to jak přízemní,
tak poschoďové. Z někdejší jednopatrové
převorské rezidence zůstaly jen křížově klenuté
přízemní místnosti v domech č. p. 174, 175 a
176, většinou však zakryté falešnými stropy,
a dřevěné schodiště v domě 176, kdysi vedoucí
do patra rezidence strženého již v roce 1892.
Portál převorské rezidence zdobil kamenný štít
s moravskou orlicí, který byl později přemístěn
do vestibulu budovy Staré školy. Štít nese latinský
nápis, jehož český překlad zní: „Václav převor
kartouze brněnské ne sobě ale nástupcům
zbudoval 1731.“ Z rezidence se zřejmě zachoval
mariánský oltář, který byl přemístěn do farního
kostela v roce 1784 spolu s obrazy sv. Norberta,
sv. Dominika a Huga. Tyto obrazy jsou zavěšené
v lunetách severní zdi staré chrámové lodi a
spolu s obrazem P. Marie s Ježíškem na oltáři a
dřevěným křížem v chrámové předsíni. Tyto
skutečnosti nepřímo dokládá matrikový záznam
farnosti Střelické a ústní podání. Dekretem
z 12. ledna 1782 císař Josef II. zrušil kláštery a
kartuziánský majetek propadl konfiskaci.
Pozemky i dvůr připadly Náboženskému fondu
a ten jej rozdělil. V roce 1786 koupil zbytkové
hospodářství u dvora Johann Richter,
který je už koncem dubna 1786 postoupil
Vincencii Seitlové. Ta za rok na to vše prodala
za 6000 zlatých Cecílii ze Sekenbergu, majitelce
statku v Troubsku. Dalším majitelem dvora byl
střelický pololáník Matouš Holešovský, který dvůr
koupil ve veřejné dražbě 24. července 1807
od Leopolda z Koffilerů a Sekenbergu - dědice
Cecílie ze Sekenbergu za 25 tisíc zlatých,
které složilo dohromady 39 podílníků.


